
1 2 3 4

5 6 7 8
SOSYAL 
MEDYA

BİRİNCİ ÜRÜN OLARAK YAĞLIK 
AYÇİÇEĞİ EKİMİ YAPILDI

Beşiri ilçemize bağlı Asmadere
Köyü'nde birincil ürün olarak, 73 
dönüm tarlada yağlık ayçiçeği ekimi 
gerçekleştirildi.
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Programın açılış konuşmasını yapan İl Müdürümüz Mehmet 
Aydın; Ülkemizde Ayçiçeği üretimine ihtiyaç duyulmaktadır. 
Ayçiçeği üretiminin yaygınlaştırılması amacıyla Valiliğimizin 
öncülüğünde başlatılan proje kapsamında geçen yıl Kocalar 
Köyünde 2.ürün olarak ekimi yapıldı. Şimdi 1. Ürün olarak 
ekimini yapacağız. Ayçiçeği Mısır'a alternatif değil, Mısır ile 
birlikte her yıl münavebe yöntemi uygulanmalıdır. İlimiz 
çiftçilerine hayırlı ve bereketli olmasını diliyorum. diye 
konuştu.

Programda bir konuşma yapan Valimiz, Batman'da göreve 
başladığı ikinci haftada ayçiçeği çalıştayı
gerçekleştirdiklerini belirterek, “Yapmış olduğumuz bu 
çalıştayda önerimiz şuydu; Batman'da tarımın en temel 
problemlerinden bir tanesi, toprağa sürekli aynı ürünün 
ekiliyor olması ve toprağın da aşırı şekilde sulama dediğimiz 
usul ile sulanmaktan dolayı topraktan alacağımız verimin 
azalacağı gerçeğidir. Bizim bunu değiştirmemiz ve 
dönüştürmemiz gerekiyordu. 
Bu yıl 42 çiftçimizle 3 bin 200 dönümlük bir arazide inşallah 
ikincil ürün ekimini yapacağız. Ama bugün burada çok farklı 
bir şey yapıyoruz. Burada ayçiçeğini ikincil ürün olarak değil, 
ana ürün olarak ekeceğiz. Batman'a farklı bir şeyi 
göstereceğiz burada. 

Programa; Beşiri Kaymakamı Muhammed Yılmaz, İl Özel 
İdaresi Genel Sekreteri Abdulkadir Özer, Batman Ziraat 
Odası Başkanı Nizamettin Aydiş, Şube Müdürlerimiz, teknik 
personel ve çok sayıda çiftçi katıldı.

Valimiz Sayın Ekrem Canalp'in 
himayelerinde, İl Müdürlüğümüzün 

koordinesinde çalışmaları 
yürütülen ''Batman'da Yağlı Tohumlu 
(Ayçiçeği-Kanola) Bitkilerin Üretiminin 
Yaygınlaştırılması Projesi'' kapsamında 

Beşiri ilçemize bağlı Asmadere
Köyü'nde birincil ürün olarak, 73 dönüm 

tarlada yağlık ayçiçeği ekimi 
gerçekleştirildi.

Ayçiçeği Mısır'a alternatif değildir



BAYRAMDA GIDA DENETİMİ MESAİSİ
Ramazan Bayramı öncesi ve süresince tüketicilerimizin sağlıklı gıdaya ulaşabilmeleri 

amacıyla İl Müdürlüğümüz Gıda Kontrol Görevlileri tarafından 168 adet gıda denetimi 

gerçekleştirilmiş olup, söz konusu denetimlerde uygunsuzluk tespit edilen 10 işletmeye 

toplamda 204.506 TL idari para cezası kesilmiştir.



AV YASAĞI BAŞLADI

1380 Sayılı Su Ürünleri Kanunu gereği su ürünleri 
kaynaklarının korunması ve sürdürülebilirliğin 
sağlanması amacı ile İlimizdeki tüm göl, gölet, akarsu, 
çay, dere vb. tüm iç sularımızda su ürünleri avcılığı 1 
Nisan - 30 Haziran 2024 tarihleri arasında yasaklanmıştır.
Artan nüfus ve gelişen ihtiyaçlar doğal kaynakların daha 
fazla kullanılmasına, doğal balık stoklarının olumsuz 
etkilenmesine neden olmaktadır. Doğal kaynaklarımız 
sonsuz değildir. Sürdürebilir avcılığın sağlanması, 
ekosistemin koruması, her balığa en az bir kere üreme 
hakkı verilmesi ancak av yasaklarının getirilmesi ile 
sağlanmaktadır.

İç Sularımızda Balık Av Yasağı 
1 Nisan 2024 Tarihi İtibariyle Başladı.

Su ürünleri av yasağı denetimleri İl ve İlçe Tarım ve Orman Müdürlüklerinde görevli teknik personel, Emniyet ve 
Jandarma personeli ile Belediye Zabıtaları tarafından yapılmakta olup Ticari ve amatör su ürünleri avcılığı yapan 
vatandaşlarımızın mağduriyet yaşamamaları için su ürünleri av yasaklarına uymaları hem kendi menfaatleri hem de 
su ürünleri kaynaklarının sürdürülebilirliği açısından büyük önem taşımaktadır. Yasak süresince tüm balıkçılarımızın 
mevzuat hükümlerine uymalarını, aksi takdirde yasağa uymayanlar hakkında 1380 sayılı Su Ürünleri Kanunu 
çerçevesinde yasal işlem uygulanmaktadır.  Kamuoyuna saygıyla duyurulur.

22 Mart Dünya Su Günü nedeniyle İl 
Müdürlüğümüz tarafından İlkokul öğrencilerine 
yönelik Su Verimliliği Seferberliği kapsamında 
bilinçli su tüketimi farkındalığı kazandırmak 
amacıyla eğitim programları düzenlendi. Bu 
kapsamda suyun sürdürülebilir yönetimi ve su 
varlığımızın korunmasına dikkat çekilerek Suya 
Vefa ya da Suya Veda sloganı ile farkındalık 
oluşturan eğitimler düzenlendi.

Borsa İstanbul Belde İlkokulunda İl 
Müdürlüğümüz tarafından gerçekleştirilen 
eğitimlerde Su Kaynaklarının önemi, bilinçli su 
kullanımı ve su tasarrufu konularında 
bilgilendirici sunumların yanı sıra su verimliliğine 
yönelik eğitici video gösterimleri yapıldı.
Su Kaynaklarının kullanımı konusunda 
farkındalık oluşturmak amacıyla öğrencilere 
bilgilendirici broşür, etkinlik kitapları ve 
materyalleri hediye edildi.

22 MART DÜNYA SU GÜNÜ 
ETKİNLİĞİ DÜZENLENDİ



İlimizdeki Çölyak hastalarının 
ihtiyacı olan Glutensiz Un üretimi 

için, Batman Valiliği İl Özel 
İdaresinin destekleriyle İl 

Müdürlüğümüz koordinasyonunda 
Beşiri İlçemizde Glutensiz 

Karabuğday deneme ekimi yapıldı.

Beşiri ilçemizde 40 dekar alanda İl Özel İdaresinin 
yüzde 100 hibe desteğiyle deneme amaçlı 
karabuğday ekimi gerçekleştirildi.

Konu ile ilgili bir açıklama yapan İl Müdürümüz 
Mehmet Aydın; ‘’Karabuğdayın glütensiz 
özelliğiyle özellikle çölyak hastaları için önemli bir 
gıda ürünü olduğu kaydedilen açıklamada, 
"Batman'da 1700 çölyak hastasının ihtiyacı olan 
glütensiz un için önemli bir adım attık. 
Karabuğday hem glütensiz olmasıyla hem de arı 
gelişimine katkı sağlamasıyla dikkat çekiyor. 
Hedefimiz, hastalarımıza destek olmak ve 
karabuğdayın ekim alanını genişletmek." diye 
konuştu.

GLUTENSİZ KARABUĞDAY 
DENEME EKİMİ YAPILDI

Tarım ve Orman Bakanlığımız Bitkisel Üretim Genel Müdürlüğünün Tarım Arazilerinin Kullanımının Etkinleştirilmesi 
Projesi kapsamında, İlimiz üretiminde arz açığı olan Çerezlik Kabak Üretiminin yaygınlaştırılması amacı ile Yerli 
Üretim ve Sanayiye uygun, Çerezlik Kabak tohumu dağıtımı gerçekleştirildi.

İlimizin artan nüfusuna bağlı olarak gıda ihtiyacının ve çeşitliliğinin artması ile bu talebe karşılık gelecek üretim 
desenlerinin belirlenmesi-çeşitlendirilmesi ve yerelde buna cevap olacak üretimin zenginleştirilmesi amacı ile bu 
çalışmaya gerek duyulmuştur. İlimizin tarımsal ürün arzında açık bulunan Çerezlik Kabak ürününün yerel şartlarda 
yetiştiriciliğini teşvik etmek, ekilebilir alanlarda üretimi artırıcı yeni teknikler uygulanması ile birlikte ilimizin ihtiyacı 
olan güvenilir gıda üretimini yeni teknikler kullanarak öğretip yaygınlaştırmak hedeflenmiştir.

İlimizde alternatif tarımsal ürünlerin artırılması amacıyla, İl 
Müdürlüğümüzün çerezlik kabak yetiştiriciliği adaptasyon ve deneme 

çalışmaları kapsamında üreticilerimize tohum dağıtımı yapıldı.

ÇEREZLİK KABAK YETİŞTİRİCİLİĞİ
TEŞVİK EDİLİYOR



İl Müdürümüz Mehmet Aydın; 
‘’İl Müdürlüğümüzün 
seracılığı geliştirme projesi 
kapsamında dağıtılan sera 
naylonları ile meyve ve sebze 
üretiminde şehre katkı 
sunacaktır.

GAP Bölge Kalkınma 
İdaresi Başkanlığı 
tarafından ilimiz 
merkeze bağlı Balpınar
Beldesinde tesis edilen 
9 Sera için, Batman İl 
Özel İdaresi bütçesiyle 
alınan sera naylonları 
üreticilerimize dağıtıldı.

ÇİFTÇİLERE SERA NAYLONU DESTEĞİ

SEPET KOVAN DAĞITIMI YAPILDI

İl Müdürlüğümüz koordinesinde 
yürütülen, “Arıcılığın Geliştirilmesi ve Bal 

Üretiminin Artırılması Projesi" 
kapsamında Batman Belediyesi ve İl 
Özel İdaresi'nin kaynaklarıyla İlimiz 

merkez ve beş ilçemizde 49 çiftçimize 
290 adet sepet Kovan dağıtımı 

gerçekleştirildi.

Batman'da üretilen ve tasarlanan sepet kovanlar galvanizli 
sac kaplamalı olup, keçeli, yün ve polyesterli olmak üzere 3 
çeşit olarak üretilmiştir. Eski tip sepet kovanların 
modernizasyonu yapılarak günümüz koşullarına uygun 
olacak şekilde uyarlanan kovanların içi kil ile sıvanmıştır. 
Yazın sıcaktan, kışın soğuktan korunmak için özel olarak 
tasarlanmıştır.

İl Müdürlüğümüz bahçesinde düzenlenen kovan dağıtım 
törenine katılan sayın Valimiz Ekrem Canalp, üreticilere 
hitaben yaptığı konuşmada; mütevazi sayıda özellikli kovan 
dağıtımı yapıldığını, dağıtılan kovanların tam 
anlamıyla Made in Batman olduğunu, kovanların burada 
tasarlandığını ve üretildiğini belirterek, proje tutarsa 
Türkiye'ye artık Batman kovanı olarak yayılması için bir 
tarafından geleneği de yaşatmamız gerektiğini ifade etti.
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İl Müdürümüz Mehmet Aydın, sektör 

ziyaretleri kapsamında ilimizde faaliyet 

gösteren gıda işletmelerine ziyarette 
bulundu.

İl Müdürümüz Mehmet Aydın, Ramazan ayı nedeniyle 

tüketicilerin sağlıklı gıdaya ulaşmalarını sağlamak amacıyla 

çalışmalarını sıklaştıran gıda kontrol ekiplerimizin yaptığı 
denetimleri yerinde inceledi.

İl Müdürümüz Mehmet Aydın, bölgemizdeki 

son yağışların ardından Buğday ekili 

alanlarda bitkinin büyüme ve gelişimini 
yerinde inceledi. 

Tarım ve Orman Bakanı Sayın İbrahim Yumaklı ve Bakanlığımız 

Genel Müdürlerinin katılımıyla yapılan İl Müdürleri Toplantısına, İl 
Müdürümüz Mehmet Aydın katıldı. 
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İl Müdürümüz Mehmet Aydın, Batman Organize Sanayi 

bölgesinde bulunan Tütün işleme tesisini ziyaret ederek 
işletme hakkında bilgi aldı.

İl Müdürümüz Mehmet Aydın, kurumumuzda görev yapan 
kadın personelin 8 Mart Dünya Kadınlar Günü’nü kutladı.

İl Müdürlüğümüz koordinasyonunda, İl Emniyet 

Müd. ve Belediye Zabıta ekipleriyle birlikte kaçak 

et kesimiyle mücadele kapsamında halk sağlığının 

korunması ve gıda güvenliğinin sağlanması 
amacıyla denetimlerimiz devam ediyor.

İl Müdürümüz Mehmet Aydın, bölgemizdeki son 

yağışların ardından Mercimek ekili alanlarda bitkinin 
fenolojik gelişimini yerinde inceledi. 


